
Milé sestry, milí bratři!
	 srdečně	Vás	zdravím	a	v	tomto	předvelikonočním	
čase	si	s	Vámi	čtu	biblický	text
z	Janova	evangelia,	21,	1	-	6:	

 Potom se Ježíš opět 
zjevil učedníkům u jezera 
Tiberiadského. Šimon Petr 
řekl učedníkům: „Jdu lovit 
ryby.“ Odpověděli mu. 
„I my půjdeme s tebou.“ 
Šli a vstoupili na loď. Té 
noci však nic neulovili. 
Když začalo svítat, stal 
Ježíš na břehu, ale učedníci nevěděli, že je to on. Ježíš jim řekl: „Děti, nemáte 
něco k jídlu?“ Odpověděli: „Nemáme.“ Řekl jim: „Hoďte síť na pravou stranu 
lodi, tam ryby najdete.“ Hodili síť a nemohli ji ani utáhnout pro množství ryb. 
 
 Ježíš se po svém vzkříšení setkává se svými učedníky.  
	 Vzkříšení	 není	 konec	 Ježíšova	 příběhu.	 Pro	 nás	 je	 to	 teprve	 začátek.	
Setkávání	 se	 vzkříšeným	 Ježíšem	 je	 pozváním	 do	 jeho	 příběhu.	Tak	 už	 je	
to	také	náš	příběh	vzkříšení.	Jen	tím,	že	je	Ježíš	vzkříšen	se	může	setkávat	
i		s	námi	a	my	s	ním.
	 On	nečeká,	že	si	ho	najdeme.	Ježíš	nás	vyhledává,	sám	touží	po	setkání	
s	námi,	a	to	i	přesto,	že	my	na	něj	zapomínáme,	tak	jako	učedníci.	Oni	mají	
svoje	poslání	od	něho,	ale	svéhlavě	se	vracejí	k	 lovení	 ryb,	 jakoby	neměli	



zrovna	co	na	práci.	Lov	se	ale	nedaří.	Lidé,	kteří	chodili	s	Ježíšem	a	zažili	
jeho	lásku	a	spasitelnou	moc,	jsou	tím	už	napořád	určeni.	Už	nemůžeme	žít,	
jako	 bychom	 Ježíše	 neznali.	 Bez	 Ježíše	 by	 nám	 už	 scházela	 spokojenost.	
Na	cestě	s	ním	jsme	poznali	blaho	pro	sebe	a	naději	pro	náš	svět,	bez	něho	
jsou	naše	životy	prohrou	a	neúspěchem.	Na	otázku	–	máte	něco	k	 jídlu?	–	
bychom	museli	odpovědět	–	nic	nemáme.	Nemáme	ani	pro	sebe	a	nemáme	
ani	co	nabídnout	druhým.	Pokorně	odpovídáme,	že	se	nedokážeme	o	život	
postarat	sami.	Možná	jsme	i	trochu	zahanbeni,	vždyť	jsme	rybáři	a	lovení	ryb	
je	to,	co	umíme	nejlépe,	ale	ani	to	nám	nejde	tak,	jak	jsme	sami	doufali.	Ale	
není	to	žádná	hanba.	I	kdybychom	byli	jak	dobrými	a	slušnými	lidmi,	přece	
nebudeme	nikdy	dost	připraveni	na	život	bez	Ježíše.
	 Naše	životy	bez	Krista	jsou	namáháním	se	v	noci,	ve	tmě.	Zřejmě	jsme	
zvyklí	lovit	v	noci,	asi	se	dá	nachytat	víc.	Někdy	si	povzdechneme,	jak	to	na	
tom	světě	vypadá,	ale	světabol	rázně	zaženeme,	že	je	to	asi	tak	v	pořádku.	
Vždyť	i	válka	má	svá	pravidla,	a	také	politika	má	svá	pravidla,	rovněž	také	
ekonomika	 a	 vůbec	 všechno.	 Když	 vzkříšený	 Kristus	 přichází	 k	 našemu	
moři,	na	kterém	se	celou	noc	lopotíme	a	máme	dojem,	že	je	na	něm	všechno	
dobře	zorganizované,	nastává	teprve	ráno.	Ve	světle	dne	je	vidět,	to,	co	v	noci	
není.	 Je	 vidět,	 že	 zaběhnutá	 pravidla	 nefungují,	 že	 jsme	 za	 celou	 noc	 nic	
neulovili	 a	 dělali	 jsme	 všechno,	 jak	 se	má.	Naše	 zkušenosti	 neumí	 zahnat	
tmu	bezezbytku	a	eliminovat	neúspěchy	a	prohry.	Světlo	pro	naše	životy	je	
Kristova	přítomnost.
	 Ježíš	jim	poradí,	kde	mají	hodit	sítě,	aby	ryby	ulovili.	On	není	rybář,	a	přece	
jim	poradí	nejlépe.	V	tomto	příběhu	nejde	úplně	jenom	o	úspěch	v	podnikání.	
Ježíš	je	žádá	o	ryby,	aby	mohli	spolu	sednout	a	pojíst,	kvůli	tomu,	aby	mohli	
ze	svého	úlovku	dát	jemu	a	světu.	Jednoduše,	aby	měli	co	dát.	Ježíš	jim	radí	
kam	hodit	sítě,	aby	měli	co	dát.	V	tom	tkví	zázrak.	Vzkříšený	Kristus	vede	
naše	 životy,	 aby	 nebyly	 prázdné,	 abychom	 se	 nenamáhali	 ve	 tmě,	 a	 přece	
neměli	co	nabídnout.	Přeje	nám,	aby	naše	práce	měla	smysl,	aby	nic	z	toho,	
co	děláme,	nebylo	bezduché.	Když	 je	Kristus	v	našem	světě,	 je	 naděje	na	
osvětlení	všech	skutečností	života,	abychom	se	nepodíleli	na	věcech,	které	
jsou	k	ničemu	anebo	 jsou	vysloveně	zlé,	které	život	vyprazdňují	anebo	ho	
dokonce	ničí.	Abychom,	když	hodíme	sítě,	ryby	vytáhli,	a	měli	co	nabídnout.

   
 

 



 Přeji Vám požehnané Velikonoce a zvu Vás     
do bohoslužebných shromáždění v Korandově sboru.
10.	4.	-	Velký pátek	v	9.	30	hod.	s	vysluhováním	Večeře	Páně
12.	4.	-	Hod Boží velikonoční	v	9.	30	hod.	s	vysluhováním	večeře	Páně
														(Večeře	Páně	bude	vysluhována	z	kalíšků	na	jedno	použití.)	 

 Zvu Vás také do bohoslužebních shromáždění v každou neděli v roce, 
které začínají v 9. 30 hodin.
                                                                                    Miroslav Hamari, farář                                                                                                    

 
Zbroj starou…

Zbroj	starou	rezavící	na	sebe	vzít	zase
že	je	to	k	smíchu
ne	taková	zmýlená	se	nepřihodí	kráse
sevřené	do	triptychu

kde	středem	matka	sedmibolestná
a	levé	křídlo	bída	sama
na	pravém	ten	co	všechnu	bolest	zná
a	víra	v	dálce	za	horama

Zbroj	starou	rezavící	na	sebe	vzít	zase
vám	je	to	k	smíchu
Zlatých	pat	veršů	nářek	chudých	ptá	se
Proč	tolik	tance	v	žalujícím	tichu

František Halas, Dokořán                                                                                       

 



Korandův sbor
 Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Plzni
 Anglické nábř. 13,  301 00 Plzeň

Telefon 377 327 073 (dopoledne)                             číslo účtu: 4806101319/ 0800
e-mail: plzen-koranduv-sbor@evangnet.cz

www. koranduvsbor.cz

Děkujeme Vám všem,
 kteří jste podpořili činnost sboru svým darem.
 Přiloženou složenku je možné opět použít k zaslání saláru nebo daru.   
 Platbu je možné zaslat přímo na účet sboru.
 Číslo účtu: 4806101319/0800, variabilní symbol: 682000

Projekt	restaurování	varhan	byl	dokončen	v	květnu	2019.
Plzeňský	region	a	město	Plzeň	tím	získalo	koncertní	varhany

špičkové	kvality,	které	ve	spojení	s	vynikající	architekturou	kostela
představují	velký	přínos	pro	plzeňskou	kulturu.
Celkový	objem	investice	byl	3	500	000	Kč.

V	současné	době	pořádáme	mnoho	kulturních	akcí,	které	vždy	najdete:  
	 •	www.koranduvsbor.cz,
	 •	kulturní	a	společenský	magazín	Žurnál
	 •	Plzeňská	vstupenka

Všechny srdečně zveme. 

Restaurování varhan Korandova sboru


